



Valsts izglītības attīstības aģentūra

State Education Development Agency of the Republic of Latvia

Valņu iela 1, Rīga, LV - 1050, Latvia, phone +371 67814322, fax +371 67814344, e-mail info@viaa.gov.lv, www.viaa.gov.lv

RĪGĀ

18-01-2017 Nr. 1-50.2/876

Uz \_\_\_\_\_ Nr. \_\_\_\_\_

The Ministry of Education and Science  
of the Republic of Kazakhstan

Cc: Embassy of the Republic of Latvia  
to the Republic of Kazakhstan

*Subject: Latvian State scholarships for  
the academic year 2017/2018  
and for summer schools in Latvia in 2017*

Dear Sir/Madam,

According to the *Agreement on Co-operation in the Field of Education, Science and Youth between the Ministry of Education and Science of the Republic of Latvia and the Ministry of Education and Science of the Republic of Kazakhstan* we are pleased to offer scholarships for students and teaching staff of higher education institutions of the Republic of Kazakhstan for studies or research in Latvian higher education institutions during the academic year 2017/2018 as well as for participation in summer schools.

The call for applications for the academic year 2017/2018 is open as of 1<sup>st</sup> February 2017 and all relevant information has been published on the website of the State Education Development Agency <http://www.viaa.gov.lv/scholarships>.

1. The Application form (to be found on the above mentioned website) and the necessary documents **for study or research scholarships** for the academic year 2017/2018 should be submitted to the State Education Development Agency via on-line application system, which is to be open as of 1<sup>st</sup> February 2017.
2. The necessary documents **for the summer schools** should be sent directly to the organizers of the summer schools. Information regarding summer schools organized in Latvia in 2017 will be published on the website of the State Education Development Agency <http://www.viaa.gov.lv/scholarships> at the end of February 2017.

We kindly ask you to forward this information to all the institutions or persons who may be interested in study or research scholarships in Latvia or in participation in summer schools.

The application deadline for the Latvian State scholarships for studies and research stays is **1 April 2017** and for summer schools – **4 May 2017**.

## LATVIAN SCHOLARSHIPS FOR THE ACADEMIC YEAR 2017/2018

In accordance with bilateral agreements on co-operation in education and science concluded between Latvian government and a few countries the State Education Development Agency of Latvia (Valsts izglītības attīstības aģentūra – VIAA) offers scholarships to foreign students, researchers and teaching staff for studies, research and participation in summer schools in Latvian higher education institutions (HEIs) in the 2017/2018 academic year.

### ELIGIBLE APPLICANTS

**I** Citizens from countries which have signed *an Agreement\** on co-operation in education and science

Belgium (Walloon Region)  
Bulgaria  
Croatia  
Cyprus  
Finland  
France  
Georgia  
Greece  
Hungary  
Israel  
Italy  
Kazakhstan  
Kyrgyzstan

Mexico  
Moldova  
Mongolia  
Peru  
Poland\*\*  
Portugal  
South Korea  
Tajikistan  
The People's Republic of China  
Turkey  
Turkmenistan  
Uzbekistan

**II** Citizens from countries that offer scholarships for Latvian students, researchers and teaching staff without formal agreements on co-operation in education and science

Austria  
Czech Republic  
Denmark  
Estonia  
Germany  
Iceland  
Japan

Lithuania  
Norway  
Slovakia  
Sweden  
Switzerland  
The United States of America

*\*The Agreements can be found at the following links:*

- <http://www.izm.gov.lv/lv/starptautiska-sadarbiba/starpvaldibu-ligumi-un-to-izpildprogrammas>
- <http://www.izm.gov.lv/lv/starptautiska-sadarbiba/starpresoru-ligumi>

*\*\*Citizens of Poland receive their scholarship from the sending Party. Applicants from Poland are kindly asked to contact the Bureau for Academic Recognition and International Exchange of the Republic of Poland (<http://www.buwiwm.edu.pl>).*

## **I. Latvian Scholarships for studies at the Latvian Higher Education Institutions (hereinafter – HEI) in the academic year 2017/2018**

### **a) Application conditions**

Scholarships for applicants from one country **may not exceed 10% from the total grant amount for study scholarships of the year in question.**

Language of instruction at Latvian higher education institutions is mainly Latvian, however there are a few study programmes offered in English (please visit the website: [www.studyinlatvia.lv](http://www.studyinlatvia.lv) for more information).

Applications for bachelor's and the first level of professional higher education studies will be accepted from students who have successfully completed **at least one academic year** of studies (at their home HEI or at a Latvian HEI, if they already have been studying in Latvia) at the moment of application (February, March 2017).

Scholarships for bachelor's and master's studies are granted for one academic year – a time period up to 10 months (for PhD-students – up to 11 months).

Scholarship for master's studies in the study programmes of Latvian philology, Latvian literature, Latvian culture and Latvian history are considered to be priorities, thus a scholarship can be granted for two academic years, i.e. for the duration of the whole master's study programme.

If a student wants to continue her/his studies in Latvia for one more year, she/he has to re-apply for the Latvian scholarship. The Latvian scholarship can be awarded not more than for two consecutive terms to one individual (unless the studies are related to Latvian language, culture and history).

The academic year in Latvia lasts from 1<sup>st</sup> September to 30<sup>th</sup> June.

### **b) Application procedure (deadline 1<sup>st</sup> April 2017)**

As of February 2017 on-line application form will be open to submit applications for Latvian scholarship for studies on the website [www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships). An applicant will have to register at the system and make a profile with a unique login and password. After that an application form can be filled in on-line and necessary documents can be attached to the form as well. The system will require following documents to be uploaded:

1. Curriculum Vitae (applicants are asked to use the Europass CV form).
2. Letter of motivation (including activities outside studies related to the study field in Latvia or in the home country, e.g. work in professional organisations, participation in scientific conferences, international projects).
3. Photocopies of diplomas of higher education and supplements or a transcript of records (if studies are not completed).
4. Copies of two letters of recommendation from academic staff members, signed within the last six months.
5. **A copy of a letter of the relevant Latvian HEI** confirming the foreigner's opportunity to study in the chosen study programme and informing about the language

of instruction (Latvian or other EU official language). Please contact the International Relations Department/Unit or Foreign Students Department/Unit of the Latvian HEI directly. List of contact persons of Latvian HEIs is available at:

[www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships)

6. Study plan for duration of the scholarship. Please use the form which is available at:

[www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships)

7. A copy of a certificate or other document certifying the language proficiency required for studies.

8. Copy of the ID (identification document) or passport.

All documents, which are not in Latvian or English, shall be translated into Latvian or English.

Any incomplete applications will not be considered.

If applicants are nominated by a competent authority of their countries – Ministry of Education, Agency for Education etc. –, they have to contact the authority and send application documents to the authority as well, if required.

#### **c) Financial provisions**

- The amount of the Latvian scholarship for studies is:
  - for bachelor`s and master`s students – **500 EUR** per month;
  - for PhD students – **670 EUR** per month.
- If the Latvian HEI requires a tuition fee for the chosen study programme, he/she can use the scholarship for covering of the tuition fee or for accommodation and meals. Please take into account that the amount of the scholarship is not high enough to cover both.
- Upon request, the host HEI provides the scholarship holder with a place in a dormitory or a guesthouse. Requests for accommodation in the international student dormitories must be submitted one month before arriving. In any month in which the foreign student is present in the territory of Latvia for less than 15 calendar days no scholarship is provided.
- The Latvian scholarship cannot be awarded concurrently with other scholarships.
- Travel expenses to the Latvian HEI and back to the country of origin are not covered by the Latvian scholarship.
- Scholarship holders are required to make their own arrangements for insurance coverage.

#### **d) Evaluation of applications and information on results**

All applications will be evaluated and the final decision on granting scholarships will be made by the evaluation committee of VIAA. Quality evaluation criteria are to find on the website: [www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships).

The list of accepted candidates will be published on the website of VIAA [www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships) at the beginning of June 2017. All candidates will receive an official decision sent by e-mail in June 2017.

## **II. Latvian fellowships for research work in Latvian Higher Education Institutions in the academic year 2017/2018**

### **a) Application conditions**

**Only academic and scientific staff of foreign higher education and research institutions are eligible candidates for the Latvian state fellowship for research.**

The fellowships are granted for a time period of up to 5 months.

The academic year in Latvia lasts from 1<sup>st</sup> September to 30<sup>th</sup> June.

### **b) Application procedure (deadline 1<sup>st</sup> April 2017)**

As of February 2017 on-line application form will be open to submit applications for Latvian fellowship for research at the website [www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships). An applicant will have to register at the system and make a profile with a unique login and password. After that an application form can be filled in on-line and necessary documents can be attached to the form as well. The system will require following documents to be uploaded:

1. Curriculum Vitae (CV) and list of academic publications (applicants are asked to use the Europass CV form).
2. Research plan for research work in Latvia.
3. Letter of motivation.
4. Photocopy of Master's diploma (including diploma supplement) or of a PhD-diploma.
5. Copy of a letter of recommendation from one academic staff member of home higher education or research institution, signed within the last three months.
6. **A copy of a letter of the relevant Latvian higher education institution or research institution**, confirming the foreigner's opportunity to do research work there. List of contact persons of Latvian HEIs is available at:  
[www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships)
7. Copy of the ID (identification document) or passport.

All documents, which are not in Latvian or English, shall be translated into Latvian or English.

Any incomplete applications will not be considered.

If applicants are nominated by a competent authority of their countries – Ministry of Education, Agency for Education etc. –, they have to contact the authority and send application documents to the authority as well, if required.

### **c) Financial provisions**

- **The amount of the Latvian fellowship is 30,00 EUR per day and 300,00 EUR for accommodation per month.**
- The fellowship holder is expected to remain in residence in Riga/ Latvia for the full duration of the proposed period. If she/he is absent from the host HEI

more than 14 consecutive days, his/her fellowship will be cancelled.

- Upon request, the host HEI provides the fellowship holder with a place in a dormitory or a guesthouse. Requests for accommodation in the international student dormitories must be submitted one month before arrival. Alternatively, foreign researchers may consider renting an apartment in the city.
- The Latvian fellowship cannot be awarded concurrently with other scholarships.
- Travel expenses to the Latvian HEI and back to the country of origin are not covered by the Latvian fellowship.
- Fellowship holders are required to make their own arrangements for insurance coverage.

#### **d) Evaluation of applications and information on results**

All applications will be evaluated and the final decision on granting scholarships will be made by the evaluation committee of VIAA in accordance with the following evaluation criteria:

- 1) Plan for the research work;
- 2) Motivation for the research work in Latvia.

Foreigners who apply for research work in the field of Latvian language, literature or culture, are awarded one additional point.

The list of accepted candidates will be published on the website of VIAA [www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships) at the beginning of June 2017. All candidates will receive an official decision sent by e-mail in June 2017.

### III. Latvian Scholarships for participation in summer schools in Latvia in 2017

#### a) Application conditions

**Only students, academic and research staff of foreign HEIs are eligible for the Latvian scholarship for participation in summer schools.**

#### b) Application procedure (deadline 4 May 2017)

Information on how to apply for the scholarship for participation in summer schools can be found on the website of the HEI in Latvia organizing the summer school. The website will give details on all the necessary documents:

1. Application form of the summer school.
2. Curriculum vitae.
3. Motivation letter.

The list of Summer schools in Latvia in 2017 will be published on the website of the agency at the end of February:

[www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships)

#### c) Financial provisions

- The amount of the Latvian scholarship granted by the VIAA for summer school is **711 EUR per person** for the duration of the summer school.
- The scholarships will be transferred by the VIAA to the summer school organizers, no money will be handed out to the Latvian scholarship winners.
- The participants of the summer schools have to cover travel expenses from the country of origin to the summer school location in Latvia themselves.

#### d) Evaluation of applications and information on results

The final decision on granting scholarships will be made by the evaluation committee of VIAA. HEIs will inform all applicants on the results.

---

#### Contact address:

State Education Development Agency (Valsts izglītības attīstības aģentūra)  
Vaļņu iela 1, Rīga, LV-1050

#### Contact person:

Ms Aija Jakovica  
Senior Specialist  
International Cooperation Programme Unit  
Telephone: + 371 67814331, e-mail: [scholarships@viaa.gov.lv](mailto:scholarships@viaa.gov.lv)

Министерство образования и науки  
Республики Казахстан

От: Посольства Латвийской Республики  
Республике Казахстан

*Тема: Государственные стипендии ВУЗ-ов  
Латвии на 2017/2018 академический год и  
летних школ Латвии на 2017 год*

Уважаемый Господин/ Госпожа,

В соответствии с договором о сотрудничестве в сфере образования, науки и молодежной политик между Министерством образования и науки Республики Латвии и Министерством образования и науки Республики Казахстан, мы рады предложить образовательные стипендии для студентов и преподавателей высших учебных заведений Республики Казахстан на обучение и проведения исследований в Латвийских высших учебных заведениях на 2017/2018 академический год а также на обучение в летних школах.

Прием заявлений на 2017/2018 академический год начнется 1 февраля 2017 года. Вся необходимая информация опубликована на сайте Государственного агентства по развитию образования <http://www.viaa.gov.lv/scholarships>.

Бланк заявления (можно найти на вышеупомянутом сайте) и необходимые документы для стипендий на обучение и проведения исследований на 2017/2018 академический год должны быть представлены в онлайн системе приема заявлений Государственного агентства по развитию образования <http://www.viaa.gov.lv/scholarships> на конец февраля 2017 г.

Мы просим вас передать эту информацию во все высшие учебные заведения или лицам, которые могут быть заинтересованы в стипендиях на обучение и исследования, а также в обучении в летних школах Латвии.

Крайний срок подачи заявлений по Государственным стипендиям Латвии на обучение и проведения исследований заканчивается 1 апреля 2017 года и 4 мая 2017 г. – для летних школ.



## Стипендии Латвии на 2017/2018 академический год

В соответствии с двусторонними соглашениями о сотрудничестве в области образования и науки заключенными между правительством Латвии и нескольких стран Государственное агентство по развитию образования Латвии (Valsts izglītības attīstības aģentūra - VIĀA) предлагает стипендии для иностранных студентов, научных сотрудников и преподавателей на обучение и проведения исследований в высших учебных заведениях (ВУЗ-ов) и в летних школах Латвии на 2017/2018 академический год.

Кандидаты допущенные к конкурсу

I Граждане из стран, подписавших соглашение о сотрудничестве в сфере образования и науки

Бельгия (Валлония)	Мексика
Болгария	Молдова
Хорватия	Монголия
Кипр	Перу
Финляндия	Польша
Франция	Португалия
Грузия	Южная Корея
Греция	Таджикистан
Венгрия	Китайская Народная Республика
Израиль	Турция
Италия	Туркменистан
Казахстан	Узбекистан
Киргизстан	

II Граждане из стран которые предлагают стипендии для латвийских студентов и преподавателей без формальных соглашений о сотрудничестве в сфере образования и науки

Австрия	Литва
Чешская Республика	Норвегия
Дания	Словакия
Эстония	Швеция
Германия	Швейцария
Исландия	Соединенные Штаты Америки
Япония	

\*Соглашения можно найти по следующим ссылкам:

- <http://www.izm.gov.lv/lv/starptautiska-sadarbiba/starpvaldibu-ligumi-un-to-izpildprogrammas>
- <http://www.izm.gov.lv/lv/starptautiska-sadarbiba/starpresoru-ligumi>

\*\* *Граждане Польши, которые получили стипендию для учебы и проведения исследований в латвийских высших учебных заведениях получают стипендию от направляющей стороны. Кандидаты из Польши просят обратиться в Бюро по Академическому Признанию и Международному Обмену Республики Польши (<http://www.buwiwm.edu.pl>).*

**I. Стипендии Латвии на обучение в Латвийских высших учебных заведениях (в дальнейшем - ВУЗ) на 2017/2018 академический год.**

**а) Требования к кандидатам**

Стипендии для кандидатов из одной страны не может превышать 10% от общей суммы гранта на обучение по стипендии соответствующего года.

Язык обучения в латвийских высших учебных заведениях, в основном латышский, однако есть несколько учебных программ, предоставляющих обучение на английском языке (пожалуйста, посетите веб-сайт [www.studyinlatvia.lv](http://www.studyinlatvia.lv) для получения дополнительной информации).

Заявления на обучение по бакалавриату и в профессиональном высшем учебном заведении первого уровня будут приниматься от студентов, которые успешно закончили, **по крайней мере, один академический учебный год** (в родном ВУЗ-е либо в Латвийском ВУЗ-е, если они уже обучались в Латвии) на момент подачи заявления (февраль, март 2017).

Стипендии на обучение по бакалавриату и магистратуре предоставляются на один академический год – на период времени 10 месяцев (для аспирантов PhD – 11 месяцев).

Стипендии на обучение по магистратуре по учебным программам Латвийской филологии, Латвийской литературы, Латвийской культуры и истории предоставляются на два академических года, то есть на полный срок обучения по магистратуре.

Если студент пожелает продолжить свое обучение в Латвии на один дополнительный год, она/он должны подать повторное заявление на обучение по Латвийской стипендии. Стипендия Латвии может быть предоставлена не более чем на два срока подряд одному человеку (если обучение не связано с Латвийским языком, культурой и историей).

Академический год в Латвии длится с 1-го сентября по 30-ое июня.

**б) Процедура подачи заявления (крайний срок подачи 1-го апреля 2017г.)**

По состоянию на февраль 2017 г. система онлайн подачи заявлений на обучение по Латвийской стипендии будет открыта на веб-сайте <http://www.viaa.gov.lv/scholarships>. Участнику необходимо зарегистрироваться в системе и создать профиль с уникальным логином и паролем. После этого форма заявления может быть заполнена онлайн и необходимые документы могут быть также прикреплены к форме. Система потребует следующие документы для загрузки:

1. Резюме (участникам требуется использовать шаблон Europass: [europass.cedefop.europa.eu](http://europass.cedefop.europa.eu)).
2. Мотивационное письмо (включая деятельность вне обучения, научные исследования, связанные со сферой образования в Латвии, либо на Родине, например работа в

профессиональных организациях, участие в научных конференциях, международных проектах).

3. Копии диплома о высшем образовании и дополнения либо транскрипт с записями (если обучение не было закончено).
4. Копии двух рекомендательных писем от академических сотрудников, подписанных в течении последних шести месяцев.
5. **Копия письма соответствующего латвийского ВУЗа** подтверждающего возможность иностранного студента на обучение в выбранной учебной программе и информировании о языке обучения (Латвийский либо другой официальный язык ЕС). Пожалуйста свяжитесь с Отделом международных отношений либо с Департаментом иностранных студентов латвийского ВУЗ-а напрямую. Список контактов Латвийских ВУЗов доступен на: [www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships)
6. Учебный план на срок действия стипендии. Пожалуйста используйте форму которая доступна на: [www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships)
7. Копия сертификата или другого документа подтверждающего степень владения языком требуемого для обучения.
8. Копия документа удостоверяющего личность или паспорта.

Все документы должны быть переведены на латвийский или английский язык. Незавершенные заявления к рассмотрению не допускаются.

Если кандидаты назначены компетентным органом их стран – Министерство образования, Агентство по образованию и т.д. -, они должны связаться с соответствующим органом и если потребуется также отправить документы на заявление этому учреждению.

### с) Финансовые положения

- Сумма Латвийской стипендии на обучение составляет:
  - для студентов бакалавриата и магистратуры – **500 евро** в месяц;
  - для аспирантов PhD – **670 евро** в месяц;
- Если Латвийский ВУЗ требует оплату за обучение по выбранной учебной программе, он/она могут использовать стипендию для покрытия оплаты за обучение или за проживание и питание. Пожалуйста, примите к сведению, что сумма стипендии недостаточна для покрытия обеих.
- По запросу, принимающая сторона ВУЗ обеспечивает стипендиата местом в общежитии или в гостевом доме. Заявления на размещение в общежитии для иностранных студентов предоставляются на территории Латвии не менее чем за 15 календарных дней без обеспечения стипендией.
- Латвийская стипендия не может быть предоставлена одновременно с другими стипендиями.
- Расходы на поездку до Латвийского ВУЗ-а и обратно в страну проживания не покрываются Латвийской стипендией.
- Стипендиатам надлежит лично позаботиться о страховом обеспечении.

#### **d) Оценка заявлений и информация о результатах**

Все заявления будут проанализированы и окончательное решение о присуждении стипендий будут приняты оценочной комиссией VIAA. Критерии по оценке качества могут быть найдены на сайте: [www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships).

Список одобренных кандидатов будут опубликованы на вебсайте VIAA [www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships) в начале июня 2017 г. Все кандидаты получают официальное подтверждение по электронной почте в июне 2017 г.

### **II. Латвийские стипендии для научно-исследовательских работ в Латвийских высших учебных заведениях на 2017/2018 академический год.**

#### **a) Требования к кандидатам**

**Только академические и научные сотрудники иностранных ВУЗ-ов и научно-исследовательских институтов допущены к Государственной Латвийской стипендии для научно-исследовательских работ.**

Стипендии предоставляются на период времени 5-и месяцев.

Академический учебный год в Латвии длится с 1-го сентября по 30-ое июня.

#### **b) Процедура подачи заявления (крайний срок подачи 1-го апреля 2017г.)**

По состоянию на февраль 2017 г. система онлайн подачи заявлений на обучение по Латвийской стипендии будет открыта на веб-сайте <http://www.viaa.gov.lv/scholarships>. Участнику необходимо зарегистрироваться в системе и создать профиль с уникальным логином и паролем. После этого форма заявления может быть заполнена онлайн и необходимые документы могут быть также прикреплены к форме. Система потребует следующие документы для загрузки:

1. Резюме и список научных публикаций (участникам требуется использовать шаблон Europass: [europass.cedefop.europa.eu](http://europass.cedefop.europa.eu)).
2. План научно-исследовательской деятельности для научных работ в Латвии.
3. Мотивационное письмо.
4. Копия диплома о степени магистра (включая дополнительные приложения) или диплома PhD.
5. Копия рекомендательного письма от члена академического сообщества ВУЗ-а или научно-исследовательского института, подписанного в течении последних трех месяцев.
6. **Копия письма соответствующего Латвийского ВУЗ-а или научно-исследовательского института подтверждающего возможность проведения научной работы иностранного кандидата.**

Список контактов Латвийских ВУЗ-ов доступен на:

<http://www.viaa.gov.lv/scholarships>

## 7. Копия документа удостоверяющего личность или паспорта.

Все документы должны быть переведены на латвийский или английский язык. Незавершенные заявления к рассмотрению не допускаются.

Если кандидаты назначены компетентным органом их стран – Министерство Образования, Агентство по Образованию и т.д. -, они должны связаться с соответствующим органом и если потребуется также отправить документы на заявление этому учреждению.

### **с) Финансовые положения**

- **Сумма Латвийской стипендии составляет 30,00 евро в день и 300,00 евро на проживание в месяц.**
- Стипендиату требуется находиться в резиденции в Риге/ Латвии на полный срок установленного периода времени. Если она/он отсутствует в ВУЗ-е принимающей стороны более 14-и дней подряд, его/её стипендия будет отменена.
- По запросу, принимающая сторона ВУЗ обеспечивает стипендиата местом в общежитии или в гостевом доме. Заявления на размещение в общежитии для иностранных студентов должны быть предоставлены за месяц до прибытия. В ином случае иностранные исследователи могут рассмотреть возможность аренды квартиры в городе.
- Латвийская стипендия не может быть предоставлена одновременно с другими стипендиями.
- Расходы на поездку до Латвийского ВУЗ-а и обратно в страну проживания не покрываются Латвийской стипендией.
- Стипендиатам надлежит лично позаботиться о страховом обеспечении.

### **д) Оценка заявлений и информация о результатах**

Все заявления будут проанализированы и окончательное решение о присуждении стипендий будут приняты оценочной комиссией VIAA в соответствии со следующими критериями оценки:

- 1) План научно-исследовательской работы;
- 2) Мотивация для научно-исследовательской работы в Латвии.

Иностранцы, подающие заявление на научно-исследовательскую деятельность в сфере Латвийского языка, литературы или культуры, получают один дополнительный балл.

Список одобренных кандидатов будет опубликован на вебсайте VIAA [www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships) в начале июня 2017 г. Все кандидаты получат официальное подтверждение по электронной почте в июне 2017 г.

## **III. Латвийские стипендии для кандидатов на обучение в летних школах Латвии на 2017 год.**

### **а) Требования к кандидатам**

**Только студенты, сотрудники научно-исследовательского и академического сообщества иностранных ВУЗ-ов допущены к участию в программе по Латвийской стипендии на обучение в летних школах.**

**b) Процедура подачи заявления (крайний срок подачи 4-го мая 2017г.)**

Информацию о подаче заявления на стипендию по обучению в летних школах можно найти на сайте ВУЗ-ов Латвии предоставляющих обучение в летней школе. Информацию о необходимых документах можно найти на веб-сайте

[www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships):

1. Заявление на поступление в летнюю школу.
2. Резюме.
3. Мотивационное письмо.

Список летних школ в Латвии на 2017 год будет опубликован на веб-сайте агентства в конце февраля:

[www.viaa.gov.lv/scholarships](http://www.viaa.gov.lv/scholarships)

**c) Финансовые положения**

- Сумма Латвийской стипендии, предоставляемая агентством VIAA для летней школы составляет **711 евро на человека** на срок обучения в летней школе.
- Стипендии будут направлены в агентство VIAA организаторам обучения в летней школе. Деньги не будут вручены лично победителям Латвийской стипендии.
- Кандидаты на обучение в летней школе должны лично покрыть расходы на поездку из страны проживания до местонахождения летней школы в Латвии.

**d) Оценка заявлений и информация о результатах**

Окончательное решение о присуждении стипендий будут приняты комитетом VIAA. ВУЗ-ы предоставят информацию о результатах заявителей.

---

**Контактный адрес:**

Государственное агентство по развитию образования (Valsts izglītības attīstības aģentūra)  
Valņu street 1, Riga, LV-1050

**Контактное лицо:**

Мисс Айя Яковица

Старший специалист

Департамент по программам международного сотрудничества

Телефон: +371 67814331, почтовый ящик: [scholarships@viaa.gov.lv](mailto:scholarships@viaa.gov.lv)